

Preserving the memory and the historical and cultural identity of the city



To preserve the historical identity of Grenoble, in one of the old city center neighbourhoods converted into an ecodistrict, the De Bonne military barracks have been renovated and help preserve the historical character of the place. That ecodistrict was the first of its kind in France when it was created around 10 years ago.

Moreover, the region around Grenoble, the Vercors, is famous for being part of the resistance during the Second World War. The city also pays homage to its resisters and to remember these courageous people, many streets in the newly-built Presqu'île district are named after them, like the street Aimé Requet beside the Martyrs avenue.

La préservation de l'identité historique et culturelle ainsi que de la mémoire du lieu.

Pour préserver l'identité historique de Grenoble, dans l'un des vieux quartiers du centre-ville converti en écoquartier, la caserne militaire De Bonne a été rénovée and contribue à préserver le caractère historique du lieu. Cet écoquartier était le premier de ce genre quand il a été créé il y a environ 10 ans.

De plus, la région autour Grenoble, le Vercors, est célèbre pour avoir participé à la Résistance durant la Seconde Guerre Mondiale. La ville rend aussi hommage à ses résistants et afin de garder en mémoire ces personnes courageuses, de nombreuses rues dans le quartier récemment construit de la Presqu'île portent leurs noms, comme par exemple la rue Aimé Requet qui se situe à côté de l'avenue des martyrs.

